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K čemu ti svoboda, když nevíš, co s ní počít?…
Nebát se?... Neotročit?...
Svoboda!...Slovo dá slovo – a pojednou zbude jen prázdný pojem…
Karel Kryl (1944 - 1994)

Místní rada ODS Brušperk informuje….  

V České  republice  působí  občanští  demokraté  ve  14  regionech,
aktuálně  má  ODS cca  18  000  členů.  Snad  nebude  na  škodu  nabídnout
stručný  přehled  o  činnosti  našeho  Místního  sdružení  v uplynulém  roce.
V dubnu 2013 se  konala  ve  spolupráci  s Mladými  konzervativci  veřejná
beseda pro mladé na téma Možnosti rozvoje Moravskoslezského kraje. V
květnu a srpnu se konala dvě setkání předsedů a členů místních sdružení
obcí  povodí  Ondřejnice,  v září  jsme  nabídli  aktivní  členství  v redakci
připravovaného oblastního zpravodaje. Dne 23.10.2013 se konala veřejná
beseda  s kandidáty  do  PSP  Parlamentu  ČR,  a  to  s PhDr.  Jaroslavou
Wenigerovou, Ing. Františkem Kopeckým a Ing. Ivo Kantorem. V polovině
listopadu  už  počtvrté  naše  místní  sdružení  uspořádalo  slavnostní  pietní
setkání u pamětní desky obětem komunismu. Předsedou Oblasti F-M se na
Oblastním sněmu dne 3.3.2014 stal Ing. Marek Špok, místopředsedy byli
zvoleni Ing. Lubomír Carbol a Mgr. Josef Alexander Matera. Co tři měsíce
se  konají  celooblastní  setkání  předsedů  místních  sdružení,  místní  sněm
v Brušperku  se  konal  v únoru  a  další  se  uskuteční  v červnu  2014.  O
zlepšení  práce  s  veřejností  a  s ostatními  demokratickými  subjekty
v zastupitelstvu  se  bude  nadále  snažit  i  místní  sdružení  Brušperk.  Do
komunálních voleb připravíme srozumitelný program na období 2014 až
2018.  Věříme,  že  s vámi  –  našimi  přáteli  a  sympatizanty  –  nabídneme
spoluobčanům  dobrá  řešení.  Místní  rada  Brušperk  jednala  loni  celkem
šestkrát,   místní  sněm se konal  v minulém roce třikrát.  Mnozí  s oblibou
primitivně argumentují tvrzením, že ve městech nejde o žádnou politiku,
ale jen a jen o práci pro občany a pro rozvoj daného území. Nenechme se
takovými  tvrzeními  balamutit,  jde  o  rafinovanou  demagogii,  bohužel
hluboce tolerovanou.  Termín  „politika“ se stal v ČR díky mistrovskému
masírování voličů těmi, kteří tahají za nitky sdělovacích prostředků, málem
sprostým  slovem….Těší  nás,  ale  i  zavazuje,  že  v současném  volebním

období  2010  –  2014  dali  voliči  hlas  celkem třem  spoluobčanům,  kteří
kandidovali za ODS a stali se tak členy Zastupitelstva města Brušperk do
roku 2014. Jsou to pánové Mgr. Jaroslav Vicher, Ing. Roman Vojtíšek a
Ing. Štěpán Dubový. 

 A ještě pár vět k probíhající kampani před volbami do Evropského
parlamentu: „Za deset let od našeho vstupu do Evropské unie se eurozóna
výrazně změnila. Proto chceme dát lidem v právě probíhající petiční akci
PETICE PRO KORUNU možnost vyjádřit se, zda euro přijmout nebo ne,“
vysvětluje Petr Fiala, předseda Občanské demokratické strany, a dodává, že
pokud  vláda  trvalou  výjimku  z  povinnosti  přijmout  euro  vyjedná,
neznamená  to,  že  bychom euro  nemohli  někdy v  budoucnosti  přijmout.
„My však nahrazení  české koruny eurem za dobrý krok nepovažujeme,“
zdůrazňuje  Fiala.  „Občanská  demokratická  strana  není  typickou  petiční
stranou. Je to prostředek, který používáme výjimečně, ale v tomto případě
má své opodstatnění. 

Na závěr ocitujme tři z devíti hlavních cílů občanských demokratů:
chceme být stranou schopných, podnikavých a sebevědomých občanů, kteří
dokáží převzít odpovědnost sami za sebe, za svou rodinu, za svoji obec a za
stát,  chceme  být  stranou  demokraticky  utvářenou,  s moderní  evropskou
strukturou,  jejíž  členové  se  budou  aktivně  podílet  na  každodenní  práci
samosprávy, státní správy, parlamentu a vlády, chceme být stranou občanů
respektujících právní řád, chránících svá práva a svobody a respektujících
práva a svobody ostatních. 

Tři  otázky členům  Zastupitelstva  města  Brušperk  -  Mgr.  Jaroslavu
Vichrovi, Ing. Štěpánu Dubovému a Ing. Romanu Vojtíškovi

1. Považujete zájem občanů o veřejné dění za potřebný? A setkal 
jste se někdy s lidmi, kteří vás oslovili s nějakým svým 
problémem, který chtěli v zastupitelstvu navrhnout 
k projednání?

JV: Bohužel jen parkování na ulici V. Martínka, vyřízeno kladně.
ŠD: Ne, snad jen chlapi z ulice, u nás je vždy sranda.
RV:S občany města Brušperku se setkávám neustále v rámci 
sportovních aktivit i v rámci mé pracovní činnosti. Jedná se 
zejména o mladé lidi. S konkrétním návrhem mě ale oslovil pouze 
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jeden brušperský občan a sice ve věci možného využití prostoru 
kolem dopravního hřiště.

2. Veřejné finance všeobecně a dlouhodobě všude schází. Není to 
způsobeno neschopností úředníků čerpat finance ze zdrojů 
Evropské unie, nebo se čerpají na projekty naprosto 
nerentabilní, či předražené?

JV: Na tuto otázku je velmi těžké odpovědět. Ale i my umíme 
použít fondy EU. DSO pořádá pro své pracovníky 4 dílčí části 
„Vzdělávání pro zlepšení péče o seniory" v celkové hodnotě 
734.050,- Kč. Z fondu EU.
ŠD: Neznám  úředníky, kteří o tom rozhodují a ani to nepatří do 
koncepce zastupitele.
RV: Se způsobem financování projektů v rámci EU ne zcela 
souhlasím. Přerozdělováním veřejných peněz pouze vzniká 
korupční prostředí. Čím méně veřejných peněz bude úředníky 
přerozdělováno,ať už v rámci EU, nebo České republiky,  tím lépe. 
Možnost čerpání evropských peněz svádí k realizaci projektů, které
nejsou ani potřebné, ani výdělečné. Výsledkem může být absurdní 
hustota 6 krytých bazénů a 5 koupališť na okolních 20 km. Kdo 
neplave rád,  ale ruku na srdce - neexistuje lepší využití těchto 
prostředků? Napadají mě například sociální (startovní) byty pro 
mladé páry. Zda je na vině ten, kdo peníze na tyto projekty dává, či 
ten kdo tyto peníze bere je otázkou v duch hesla hloupý dává, 
hloupější nebere.

3. Jak osobně hodnotíte své působení v zastupitelstvu města 
v uplynulých letech?

JV: Je mi z toho smutno.
ŠD: No, je to smutné, moc jsem chtěl prosadit pořádnou ZUŠ, to, 
co je vybudováno, je paskvil. Neměl jsem ani žádnou podporu 
zastupitelů mimo kolegy Vichra, ani od mnou nominované strany.
RV: V zastupitelstvu jsem pouze dva roky a jsem nejmladším 
členem zastupitelstva města Brušperk. Mé působení v minulých 
dvou letech bych charakterizoval jako seznamování se s 
fungováním města a získávání zkušeností.

Nejen o našich čápech…

Dala jsem slovo, že do tohoto letáčku něco napíšu. Popravdě jsem vlastně 
návrhu neodporovala. V té chvíli jsem věřila, že není nic lehčího, než dát 
pár slov na papír. Vlastně pár úhozů na klávesnici. Stále jsem to s převahou
odkládala, až se čas naplnil.....  v té chvíli jsem věděla zcela jistě jen to, že 
nápad mě sice neopustil, ale jen proto, že jsem žádný neměla. Vzpomněla 
jsem si na Josefa Čapka, jak v povídce "Jak to bylo na Vánoce" podle 
kočičky: nemohl na nic připadnout, pořád seděl u stolu, přemýšlel a 
nevěděl, co by napsal. A potom zase na Jaroslava Seiferta, jak v básni 
"První dopis mamince" - přemýšlím; stránka nenapsaná čeká a čeká na 
řádky. Velmi se stydím, že bych se snad chtěla přirovnávat k velikánům 
naší literatury, ale ta slova -  ty věty mi nejdou z hlavy...
       Když jsem dnes přijela z práce a vystoupila z autobusu, můj první 
pohled padl na čapí hnízdo na komíně naší radnice. S celou rodinou denně 
pozorujeme (máme tu výhodu, že to vidíme z našeho dvorku), jak se 
osamělý čáp snaží podle svých sil upravit hnízdo. Už čtvrtý týden je ale 
sám! A dnes -najednou- už tam spolu sedí dva. A když jsou dva, mají 
naději, že vysedí rodinku. Ano, mají naději! 
I my máme naději, že když se k sobě navzájem budeme chovat slušně, bude
ve společnosti přibývat slušnosti! Že když se na sebe budeme usmívat, 
úsměv si třeba vyměníme. Dáme si najevo, že se rádi vidíme a potkáváme. 
Vždyť nás to nic nestojí, tak proč to nezkusit? 
         Držme tedy čápům palce, ať mají mladé; držme palce našim 
předškoláčkům, aby měli mateřskou školu - radost ji navštěvovat; a držme 
palce nám všem, aby i v letošním volebním roce získali občanští demokraté
dostatečnou podporu. 
Vladimíra Lebedová, 28.4.2014

Tento občasník jsme připravili mj. také v souvislosti s jedním významným
výročím.  V březnu uplynulo 20 let od úmrtí  Karla Kryla.  Vynikajícího
zpěváka, skladatele, básníka,  pro mnoho lidí toho nejlepšího kamaráda se
smyslem pro humor,  laskavého,  výborného výtvarníka,  přejícího a  život
milujícího  člověka.  Muže  s  obrovským  rozhledem,  kterému  po  mnoha
letech po jeho smrti  dáváme  v mnoha  věcech stále  více  za  pravdu.  Ve
spolupráci  se  Supraphonem  má  ještě  letos  dojít  ke  zveřejnění  Karlova
hudebního díla v jednom souborném vydání. Zda to bude v jednom nebo
více nosičích, rozhodnou odborníci v následujících měsících.
www.karelkryl.cz

http://www.karelkryl.cz/

